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НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

ПРОВЕДЕНО НА 26 ФЕВРУАРИ 2018 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 26 февруари 2018 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. Кричим 

1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя 

Димитрова, Росица Велкова, Теодор Василев, Боян Бойчев, Оля Василева, 

Андрей Дамянов. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: д-р Иван Кокалов 

 

Заседанието започна в 09.35 часа. 

 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добър ден, колеги. Днес дневния ред ни е само с 

една точка. Който е съгласен с така предложения дневен ред, моля да 

гласува. 
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ДНЕВЕН РЕД: 

1. Обсъждане на задълженията на НЗОК към чужди здравноосигурителни 

фондове. 

2. Разни. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, 

Теодор Василев, Боян Бойчев, Оля Василева, Андрей Дамянов 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Първо, общата структура на плащанията. Тези, 

които са за възстановяване на извършени от български граждани разходи, 

които са били в чужбина, мащабът е сравнително минимален – 435 хил. лв. 

са платени миналата година за тази категория лица. Това са тези 600 лица, 

за които се твърдеше, че има жалби, а всъщност това е броят на лицата, 

които 2016 г., 2017 г. са подали заявления за възстановяване на разходите. 

Уточнихме, че няма изискване, срок, в който тези лица могат да си подават 

заявленията. Някои от лицата са лекувани преди година, година и 

половина, а другите в по-голям период от време и подават заявления 

разходите да им бъдат възстановени. Другите разходи от 5 млн. лв. 

миналата година в общата структура на заплатените близо 61 млн. лв. са за 

чужди граждани лекувани в България и вече най-голямата категория са 

тези, които са обект на анализа за просрочията, извършени плащания към 

институции във връзка с лечението на български граждани. И това, което 

показват числата е… Наистина документацията се води на ексел в регистри 

обособени за всяка една от тези категории лица. Доста коректно се води 

всеки един от исковете с прилежащите документи. Има много добра база 

данни. Проблемът в разминаването между просрочието и размера на 

исковете не е за това, че няма информация за исковете или че те някъде не 
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се водят, а именно фактът, че те са подавани към счетоводството, което 

разбира за тях, за да ги начисли, единствено и само в момента, в който има 

налични средства за плащане и се придружават от съответната заповед за 

тази цел. И от там идва проблемът. Сега, разбира се, ще се заяви софтуерен 

продукт, който трябва да се върже и със счетоводната система, за да може 

незабавно тези средства да бъдат начислени в оборотните ведомости, като 

за целта чисто организационно от счетоводството колегите казаха, че могат 

да го направят в този период, в който те могат да коригират след решение 

оборотната ведомост след предаването и в Министерство на финансите, 

говорим към 31.12.2017 г. До 27-ми да се самосезират във връзка с дебата, 

който сме провели и да начислят всички тези просрочия коректно в 

оборотната ведомост още за 2017 г. И вече в хода на 2018 г. до 15 март да 

коригират вътрешните правила, и да го правят така, както трябва.  

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Мисля, че срокът е изтекъл, защото срокът е 

три дни, а те мисля, че на 21-ви представиха отчета в електронната система. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Между другото проф. Плочев още не го е 

парафирал, подписал, одобрил, за да се изпрати и до Сметната палата. Той 

онзи ден ми се обади и каза – тук има едни отчети, които ще ги подпиша 

само, ако Вие кажете, че мога да ги подпиша. Именно затова го поставям на 

обсъждане дали трябва до 27-ми, когато е крайният срок за всички 

разпоредители спрямо датата на подаване. Защото другото е чак при одита 

на Сметната палата. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: А лихвите изчислявани ли са? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ще кажа и за тях. Лихвите в момента не са ги 

изчислявали. Ще го направят. Няма да стане това до 27-ми. Но не се очаква 

някакъв голям мащаб по отношение на лихвите, защото те са до 0.1%, 0.2%, 

0.3% от датата на подаване на иска тук. Ще направим изчисление и ще ги 
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начислят. До момента нямат информация за лихвите, не са я водили и не са 

ги начислявали.  

БОЯН БОЙЧЕВ: Тъй като не съм сигурен, че правилно разбрах за 

тези лихви. Практиката каква е? Когато има плащане, което е за искове, 

които са по-големи от 18 месеца само задължението ли се плаща или се 

начисляват автоматично лихви и се превеждат и те? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Само задължението се плаща и чакат иск за 

лихвите, ако се подаде такъв. 

БОЯН БОЙЧЕВ: До сега имало ли е? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз съм по-скоро на позицията, че лихвите, въпреки 

че от счетоводна гледна точка би следвало да бъдат начислявани, по 

някакъв начин да бъдат в отделен параграф… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, те отделно ще се водят. Ще има информация 

за тях. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Да не се плаща заедно с лихвите. Това исках да 

кажа. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: На 27-ми най-късно трябва да се подаде 

отчетът, защото до 1-ви трябва да е в Сметната палата. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те са готови да го направят. Разделиха си работата 

още от онзи ден започна това нещо и ще го направят. Като числа това, 

което се установи, още веднъж да се опитам да го пресъздам, е че към края 

на м. януари 2018 г. задълженията за този вид плащане… Преди това само 

да отбележа, че няма друго място в касата по друг вид 

здравноосигурително плащане, където да съществува риск да има фактури, 

които да не стигат до счетоводството. Единствено това е видът плащане, 

при който се появяват рискове в дирекция „Бюджет“ и са се подавали по-
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късно в счетоводството, за радост. Попитах изрично има ли други рискове 

някой някъде да събира фактури и счетоводството да не знае. Няма други 

лица, които да получават фактури извън счетоводството. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Г-жо Начева, каква е ролята на финансовите 

контрольори, Вътрешния одит и Сметната палата в целия този казус? 

Защото Сметната палата е присъствала неизменно тук. А Вътрешният одит 

също има своите функции. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: По отношение на Вътрешния одит … 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Надзорният съвет се явява одитиращ орган на 

одитиращия орган. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние попитахме миналия път г-жа Вълева и тя каза, 

че е имало редица проверки, но не е констатирано в тази посока нарушение. 

А за Вътрешния одит, което мога да кажа, според мен, е синдром и в 

Министерството на здравеопазването същия, че честата промяна на 

ръководства, каквито и да са те, вътрешни или изцяло външни за системата 

хора, води именно до това, че се сменят екипи, акцентите на одитите са в 

друга посока, а не в тази. Аз поне така си го обяснявам.  

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Хората в касата, които са директно 

ангажирани с управлението на тези процеси не са потърпевши от тези 

смени в ръководството на касата. Служителите, които са парафирали 

материала са от едно 20 години в касата. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Специално бюджетът и счетоводството, като 

колаборация, но те твърдят… 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Освен това и международната дирекция. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, трите дирекции. Ти си напълно прав. Те 

твърдяха миналия път… 
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ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Как може този процес всяка дирекция да си го 

тълкува за себе си и да го държи при себе си, като плащане? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те са с ясното съзнание, че така са го правили и 

това е правилното. Не са го направили нарочно, за да прикриват данни. Те 

визираха вътрешни правила от 2007 г., когато, обаче, знаете, че такива 

проблеми не е имало. Те започват от 2013 г. да се акумулират проблемите с 

просрочията и някак си от този момент насам те си следват тези вътрешни 

правила. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Правила, които са създадени, когато не е 

имало такава дейност. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: После, тези правила би следвало всяка година 

да се актуализират и допълват. Има промяна и в нормативната уредба. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: И ние това казахме. Фактите са такива, каквито ги 

установихме. Затова ще преработят правилата, естествено. Няма да се 

случва това нещо. Поне в оборотната ведомост ще бъде вярна, точна и 

коректна информацията. Но задълженията към 31 януари 2018 г. са тези 271 

млн. лв. Просрочени към 31 януари 2018 г. са 133 млн. лв. От тези 133 млн. 

лв. планирани за плащане са 73 млн. лв. Толкова са средствата по бюджета. 

Планираните за плащане средства в рамките на тези 73 млн. лв. осигуряват 

различен процент на погасяване на просрочените задължения към 

държавите-членки. Има постигнати споразумения с най-критичните 

кредитори, ако мога така да се изразя. Договорени за 2018 г. за 44 млн. лв. и 

това са Австрия, Швейцария, Кипър, Германия и Холандия. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тези 271 млн. лв. са задължения поискани 

към 31 януари? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 
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ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тук влизат и тези, които не са одобрени ли? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това са одобрени и прегледани. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тогава разликата между тях и тези, които са в 

това число просрочени 133 млн. лв. остават 138 млн. лв., които излиза, че са 

платени. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: 138 млн. лв. не са просрочени. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: А какъв им е срокът? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ако платим тези 73 млн. лв. през настоящата 

година, в хода на 2018 г., до края на 2018 г. просрочени ще станат исковете, 

които са от 2016 г., тези 32 млн. лв., които са отразени в колонката 2016 г., 

плюс половината от исковете, които са постъпили през 2017 г., до 30 юни. 

Това са частично от тези 93 млн. лв. Половината или това прави сумарно, аз 

го изчислих, 140 млн. лв. грубо. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Тук не съм съгласен за половината, защото не 

може да бъде половината. Трябва да бъде ясно и точно колко е. Както е 

изчислено за постъпили искове за 2016 г. към 31.07… Ние трябва да платим 

тази година първата половина на 2017 г., нали така?  

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Чисто статистически не може 2017 г. да се дели на 

половина и да се получи втората половина. Трябва да са ясни постъпилите 

искове. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: То така ще бъде направено. Тези 2017 г. те имат 

информация точно каква част от тях, но горе-долу са 50% постъпилите към 

30 юни.  



8 

 

БОЯН БОЙЧЕВ: Не може да са 50%, трябва да е точно сумата. 

Другото, което не съм сигурен, че е правилно, защо пише след 31.07., а не 

след 30.06.? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Защото, ако ги броим правилно, 18 в т.ч. така 

излиза, мисля. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Разбрах. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: А тези 72 млн. лв. нали уж отговаряха на 2015 

г., а те са 64 млн. лв. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Значи не е само 2015 г. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Как са определени? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Частично преди 2015 г. също има плащания, освен 

тези и частично искове от 2016 г., които смятат да се платят до рамките на 

бюджета, но грубо казано изчистват 2015 г. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Извинете, г-жо Начева, тези 44 млн. лв., които са 

отложени, за кога са отложени за 2019 г.? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те не са отложени. Тези 44 млн. лв. са в рамките 

на 73 млн. лв., които ще бъдат платени, но за тях има разсрочване. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Това са така наречените разсрочени 

плащания. 

БОЯН БОЙЧЕВ: А има ли споразумение за разсрочване за 

следващата година? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това сега трябва да уточним каква да ни е 

стратегията. За 2019 г. няма. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Т.е., ако трябва да обобщим, в края на тази година 

минусът ще бъде 140 млн. лв. дори малко повече. Защото, ако пак се 
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върнем на твоята половинка – 95 и тя няма да е половинка, а ще бъде до 

31.07. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има информация, но горе-долу в рамките на 140 

млн. лв. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Вярвате ли, че Франция, Белгия, Испания 

имаме голяма сума на задължения просрочени, няма да предявят искане за 

заплащате през 2018 г., защото с тях нямаме никакви договорки. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Гаранцията е, че са водени разговори с тях и те по 

принцип след като им се осигурява някакво частично плащане на 

постигнатите до момента просрочия. Тук на Франция виждам, че 45% от 

просрочените 23 млн. лв. към днешна дата, 11 млн. лв. са планирани да 

бъдат платени. Водени са разговори с тях и те не са предявили претенции 

към нас. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние не знаем, че има водени такива разговори. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това вече е друг въпрос. Според мен с всички тези 

държави трябва да се проведат разговори на ниво Надзорен съвет.  

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Коментирахме за разговори за разсрочване с 

Австрия и Германия. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Установи се, че дирекцията на свое ниво, тъй като 

участва в един одитиращ борд на ниво европейски държави-членки е 

заседавал, там се провеждат периодично срещи и се водят тези разговори 

на ниво дирекции. Оторизирани са. Така твърдят. Нещо като работна група, 

в която участват и другите държави-членки в този одитиращ борд. Събират 

се, разговарят, чуват се с тях. Това не са разговори на ниво Надзорни 

съвети, но твърдят, че процесът е контролируем. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: На мен ми прави впечатление, че към 

месечния отчет, където са отчетени само 7.6 млн. лв. по старите правила, 
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които са прилагали. Точно към Франция и Белгия начисляват просрочия от 

2016 г., което също ме озадачава, защото на тези страни водят просрочени 

задължения от 2016 г. при условие, че с тях нещата са спокойни и 

разплащаме по-стари задължения. Те са някаква минимална сума от цялата 

сума 131 млн. лв. Фигурират не Германия и Австрия, с които са водени 

разговори, а фигурират Франция, Белгия със суми от 2016 г.  

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Терминът просрочено е много неясен.  

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Това означава, че те нещо плащат от 2016 г. 

към тези държави, за да ги вкарат в просрочие в касовия отчет. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Тези 18 месеца на каква база са? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: От датата на постъпване. Така е разписано в 

Европейския регламент, че след 18 месеца се води просрочие. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Което означава, че към Франция и Белгия 

също е просрочено. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: В същото време в тази справка се вижда, че 

към Франция има просрочия от 2015 г. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Мен ме притеснява, че Франция, Испания, 

Белгия са с големи ресурси... 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Дирекцията си води разговори. Може ли 

дирекцията да вкарва и изкарва суми от отчета? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: По принцип би следвало, ако тук се разберем, да 

се проведат по някакъв график нови срещи на ниво Надзорен съвет, 

представители на Надзорния съвет, когото определим, да се направят 

срещи с тези държави, но не може извън тези параметри на бюджета за тази 

година. За 2019 г. да започнат да се водят преговори и да се успокои 

положението и за 2018 г. 
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ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз това го подкрепям. За да можем ние да 

имаме гаранция за официалното становище на страните. Защото, ако ни 

изненадат с искане? 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Могат да заведат дела. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Това е лош сигнал завеждането на дела за всички 

страни и за тях, и за нас. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: При всички положения трябва да се проведат 

разговори, освен с Германия и Австрия, и с Франция, Белгия. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз имам конкретно предложение. Предлагам 

всички суми, които са над 7 цифри, те са 13, с всяка от държавите, с 

представителите на тази държава да има въпросният диалог. Според мен 

нашата позиция трябва да бъде ясна. Бюджетът за тази година вече е 

гласуван. Това са сумите. Ние спазваме нашите задължения и обещаваме, 

че следващата година ще… И тук трябва да видим точно какво можем да 

направим. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Да направим план на плащанията. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Такъв план още сега трябва да направим. Въпросът 

е за срещата. Ние за следващата година, гледайки тавана, можем да кажем, 

че ще платим всички закъснения по-стари от еди колко си или 90% от 

всички… Това трябва да се уточни. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Това ще го решаваме след срещите, след като 

разберем тезите на страните. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз не съм сигурен точно с кого ще си говорим, но 

със сигурност ще има обмен на някакво ниво на информация. Не можем да 

кажем, че на едните ще платим 50%, на други 70%. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Не, аз говоря след разговори без обещания на 

самите разговори. Просто предварителни разговори. 
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БОЯН БОЙЧЕВ: Другият вариант е да им кажем, че тази година ще 

им платим еди колко си, останалите ги разсрочваме, но това не звучи добре. 

Ние можем ли в момента неофициално да кажем, че догодина по-голям 

процент от бюджета на касата ще отиде за тези плащания и най-важен е 

въпросът по какъв начин ние ще управляваме тези разходи и за тази година, 

и за следващата, т.е. да не нарастват всяка година с Х милиона. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Тази година в рамките на планираните средства по 

бюджета, започвайки разговорите за следващата трябва да ги успокоим, че 

ние имаме намерения и ясна визия какво правим в средносрочен план, и да 

ги чуем за тези плащания. От гледна точка на това какво бихме планирали 

за следващата година, при всички положения най-общо казано следващата 

година 140 млн. лв. се очертава мащаба на проблема, ако искаме да 

изчистим просрочията, които ще бъдат към края на 2018 г. Т.е., ако сега 

имаме 73 млн. лв., следващата година трябва да предвидим условно казано 

допълнително още 60 или още 70 млн. лв. В това число влизат и средствата 

от Министерството на здравеопазването, като трансфер, както те са 

начислени и в рамките на тези 271 млн. лв., тези 133 млн. лв., те ще бъдат 

около 20 млн. лв. Ние планираме и други разговори дали не може всички 

S2 да минат към касата, а не към министерството. Но това е дебат, който ще 

водим тази година по проекто бюджета за следващата. Но, ако 

предположим, че над тези 73 млн. лв. ръст, който трябва да предвидим 20 

ще бъдат трансфер от министерството за неговите формуляри S2, 

останалите 40 млн. лв. трябва да си бъдат абсолютен ръст за сметка на 

ръста по бюджета на касата за следващата година. Сега какъв ще е ръстът 

по бюджета на касата още не знаем. Това зависи от НАП. Сега подготвяме 

средносрочната бюджетна прогноза на всички разпоредители. Предстоят 

разговори и уточнения с Министерство на финансите. Текущо ще Ви 

докладвам как стоят нещата там, защото ние по отношение на приходите 

нямаме компетенцията да разсъждаваме. Там приходите се формират на 
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база ясни изчисления за размера на вноските и трансфера от държавния 

бюджет при отчитане на осигурителния доход, който получаваме от 

колегите от НАП и други макроикономически обстоятелства. Но ръстът в 

средносрочната прогноза беше около 240 млн. лв. за 2019 г. спрямо 2018 г. 

миналата година, когато правихме прогнозата. Т.е. стеснява се остатъкът от 

средства за останалите здравноосигурителни плащания. Аз честно казано за 

тази година съм най-притеснена в момента за лекарствата това, което 

предстои да се случи, защото няма никаква тенденция на този етап да има 

по-ниски разходи или да се задържат разходите на ниво миналата година за 

лекарствата в болниците. Утре имам среща, помолила съм д-р Кондева да 

събере всички фирми сутринта още, които работят с болнични лекарства, за 

да поговоря с тях. Ако трябва ще пратим контрол във всяка болница, която 

онколекарства изписва и назначава. Въвели сме механизъм за контрол на 

остатъчните количества в болниците, защото знаете, че там най-много се 

разхищава ресурс. Не сме финализирали още договарянето на отстъпките, 

защото отлагаме сключването на договорите за новите молекули, да не 

влязат още сега веднага, докато уточним правилата и процедурите, поне от 

1 април с новия рамков договор. Там не знаем какъв ще е мащабът на 

проблема. В момента говорим, че има преразход дори и за сега 

съществуващите молекули без да са влезли новите. И там за мен е по-

неконтролируем разходът, защото тук, ако имаме партньори, с които да 

провеждаме разговори, то за лекарствата такива няма. За мен там ще е най-

голямото предизвикателство. За болничната помощ също очакванията са 

свързани с много засилен контрол извън параметрите на разходите, които 

контролираме по Приложение 2, по Приложение 1 знаете, че там е 

вратичка, която я използват и там единственият ни механизъм е да правим 

по-активен контрол, и в тази посока разчитам и на новия подуправител, 

който ще се появи. Защото в момента касата няма контролна дейност. Това 

сме си го говорили, Вие го знаете добре. За лекарствата за домашно 
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лечение разчитам на Позитивната комисия, с тях също съм започнала 

разговори, да направят ревизия на Позитивния лекарствен списък, където 

има механизми за намаляване на цени, които да станат референтни и от там 

да свалим разхода би било добре. Но най-голямото предизвикателство ще 

бъде по посока лекарства. И естествено това, което се случва всяка година с 

бюджета на касата за следващата 200 млн. лв. ръст на практика година 

спрямо година е едно, но очаквано изпълнение спрямо следващата година е 

съвсем друго. И най-вече очакваното изпълнение за 2017 г. последните 

месеци е различно от средномесечното ниво на разходите, които ние 

отчитаме, което изкривява картината, защото очакваното изпълнение към 

края на годината се мултиплицира за следващата година. Още повече, че в 

болнична помощ тази година ние нямаме нови дейности, но за следващата 

едва ли ще може този режим да се запази. Аз знам, че от оценка на 

здравните технологии, комисията, идват страшно много нови молекули, 

които ще се появят през 2019 г. Какво ще бъде тяхното отражение все още 

не знаем, но процесът в никакъв случай не е спрял на нивото, на което е 

към днешна дата, появяването на нови медикаменти доста скъпи при това. 

Недоказали себе си. Както коментирахме, че и на европейско ниво дебатът 

е насочен към тази посока, предизвикателствата стават много големи, но 

мисля, че ако нещо не се промени по-стратегическо не мисля, че бюджетът 

на касата ще може да удържи, ако не се вземат по-съществени мерки. 

Говорим за 2019 г., но то започва и от тази година подготовката на 2019 г. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Аз все пак искам да се върнем малко.. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Извинявам се, тъй като ръстовете са в контекста 

на всички здравноосигурителни плащания и затова си позволих да 

очертая… 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Това, което ме притеснява е всъщност, че ние 

официално нямаме откази на български граждани за лечение в чужбина. 
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При нас постъпват сигнали за неформални откази. Обикновено когато се 

види, че е българин болницата казва – Вие не сте за нас. Не му казват, че -

няма да те вземем защото си българин и защото бавят плащанията, а Вие не 

сте за нас. Ние имаме редица такива сигнали на горещата линия. За 

съжаление хората не са предоставили лични данни, в смисъл имена, за да 

можем да го идентифицираме като проблем, но го имаме като записи. 

БОЯН БОЙЧЕВ: За спешна помощ или за планово лечение? 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: За планово лечение. За спешни състояния 

нямаме сигнали. Аз съм сигурен, че това ще се мултиплицира занапред, ако 

ние дадем сигнал, че няма да плащаме това, което сме задължени в срок. И 

там ми се струва, че би било добре ние да сме инициатор на тези срещи и 

освен, че ще бъдем инициатори на тези срещи би следвало да поемем и 

ангажимент за плащането. Хубаво ще е да имаме информация за това какъв 

процент можем да си позволим така, щото да не претоварим 2019 г., защото 

реално ще скочат разходите. 

БОЯН БОЙЧЕВ: 20 милиона ще дойдат от МЗ. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Да си мислим, че няма да се увеличават тези 

плащания е илюзия. Ако тук в България нещо не се случи драстично така, 

щото българските граждани вместо да престанат да ходят навън да се 

лекуват тук, това няма да стане. Тези разходи съм сигурен, че ще се 

увеличават. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Поправете ме, ако греша, но някъде беше 

цитирано, че само 5% от разходите са свързани с плановото лечение, 

останалите са за спешна помощ. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, обратното. 5 милиона са за чужденци в 

България, 400 хиляди са за спешната помощ, а другите са за планово 

лечение. Големият размер е за планово лечение. 
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БОЯН БОЙЧЕВ: Това за какъв период? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За 2017 г. 435 хил. лв. са заплатени за извършени 

плащания за възстановяване на извършени от лицата разходи в чужбина и 

57 милиона са тези, които коментираме - отишли планово лечение. Петте 

милиона са чужденци в България. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Ние трябва да вземем ясна позиция по 

отношение на стратегията, т.е. ние да кажем – плащаме това, това и това с 

определени проценти на параметрите за разсрочване с оглед на това касите 

да дадат ясен сигнал на местните си лечебни структури, че имаме уговорки 

за плащане и да няма формални откази за лечение. Трябва ние да 

предложим стратегия, а не да чакаме среща и да се надяваме – хайде, 

платете ни половината, а другата половина когато можете. Т.е. ние трябва 

да сме инициатори на стратегията и евентуално Министерство на 

здравеопазването ще помогне. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има срокове за средносрочната бюджетна 

прогноза. След като финализираме параметрите по бюджета, макар и на 

този първи етап, защото знаете, че окончателно септември - октомври 

месец се решават нещата, но сега поне ще имаме визия за разходния таван. 

Това ще стане до началото на м. март и след това да обсъдим тези общи 

параметри с въпросните 13 държави, да възложим на колегите да направят 

конкретни предложения, да ги обсъдим и да стартираме организирането на 

срещи на ниво участие и на Надзорен съвет. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Говорили сме вече за това бюджетната 

година да се изравни с НРД. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е въпрос, който трябва да го решим отново в 

този състав и в контекста на това дали ще се променя нещо след дебати, но 

за мен лично е логично да го обвържем с финансовата година влизането в 

сила на НРД. 
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ГАЛЯ ДИМИТРОВА: А каква е била причината да стане така? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Идеята беше по времето на д-р Москов. Те не бяха 

готови, д-р Пенков също знае, не бяха готови с подписването на НРД. 

Тогава възникна казусът с основен пакет, допълнителен пакет, нямаше 

яснота по пакетите и за да се спести време, така да се каже, и уточни 

нормативната уредба решиха да е от 1 април, защото нямаше готовност да 

стане от 1 януари. То имаше назад в годините 2005 г. или 2006 г. пак такъв 

прецедент, доказан, че не работи добре. Върнахме го календарна година – 

календарна. След това се промени. Няма някаква логически обвързана 

съществена причина. Пак беше поради някакъв пожар… 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Календарна – календарна година имаше 

проблем чисто технологичен със сключването на договорите с 

изпълнителите. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Когато ти имаш ясна визия за бюджета… 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Рамковият договор трябва да е подписан през 

месец октомври. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Той ще влезе в сила, както е средносрочната 

бюджетна прогноза. Той ще влезе в сила от 1 януари, но ако настъпят 

промени в парламента винаги може да се направи Анекс в съответствие с 

промените в парламента. Може да се предвиди такъв механизъм, както 

средносрочната бюджетна прогноза влиза заедно с проекто бюджета за 

следващата година в Министерския съвет и ако в парламента настъпят 

промени по бюджета и това влияе на средносрочната, тя се актуализира 

след приемане на бюджета. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Мисълта ми е, че няма да има готов бюджет на 

база на който да се водят разговори за рамков договор и след това да се 

сключат персоналните договори. 
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РОСИЦА ВЕЛКОВА: По бюджета, естествено, че могат да настъпят 

промени в парламента, които ще са ясни към 15 декември. Обикновено 

тогава приемат бюджета. Така, че от 1 ноември могат да стартират 

разговори, които да се финализират в края на декември. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: След това ние си даваме сметка, че тези 

хиляди изпълнители районните каси сключват договори с тях. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Януари месец имат време да го направят. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Точно един месец е този процес. Ако в Шумен 

са за 20 дена, то в София са в пъти повече. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Абсолютно си прав, но съгласен си, че е правилно 

1 януари. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Защото иначе до други абсурди стигаме, 

които са по-съществени. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Щетите са по-съществени, точно така. То си има 

една динамика на разходите, която няма как да я обвържеш с рамкови 

договори. 

Какво решение да вземем сега по този въпрос? 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Другият вариант е рамковите договори да се 

сключват за по-голям период от време. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: А, това е друга тема. Само да се актуализират 

финансовите параметри. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Точно така. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: По отношение на дейности и обхват не е 

необходимо всяка година. Само параметрите. Иначе всяка година 

анализираме пакетите, текст по текст. 
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АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: За нас основната тема днес са външните 

дългове на касата. Да вземем такъв тип решение, че да бъде възложено на 

дирекциите да влязат в контакт с касите, на които дължим пари, с които 

няма сключено споразумение. Но това да бъде след изчистване на нашата 

концепция за това какви обеми плащания могат да бъдат извършени във 

времето. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз един проект на решение съм подготвила извън 

това, което каза допълнително, ако сте съгласни и тези точки да възложим 

във връзка с корекция в оборотната ведомост за 2017 г. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Аз с това решение съм съгласна. Това трябва 

да се случи. Но това решение не дава отговор на въпроса на писмото на 

финансовия министър по цифрите, които са във финансовите отчети не са 

верните, верни са тези в писмото на проф. Плочев. Но там вторият въпрос 

на финансовия министър какво правим с НРД за 2018 г., на което ние тук в 

това решение не даваме отговор. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е следващият въпрос. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тук какво да дадем, тъй като все още има 

неяснота за тези 138 милиона до края на годината. Те няма ли да се поискат 

до края на годината? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За рамковия договор трябва да вземем решение 

най-късно утре, да не кажа и днес, защото сряда е последната дата по Закон, 

на която той трябва да бъде подписан. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Тези план-графици, които ни бяха приложени 

в материалите, примерно с Кипър, това потвърдено ли е от Кипър или това 

са нашите намерения какво да предложим на Кипър. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Всичко, което е извън тези 44 милиона ни е 

заложено в разчетите за плащане за 2018 г. и е след проведени разговори 

със съответните държави на това директорско ниво, експертно. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Г-жо Начева, това на честна дума на някой ли 

стъпва? 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Имало протоколи подписани от двете страни. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За тези 44 милиона лева има подписани протоколи 

с конкретни погасителни схеми. За другите са джентълменски 

споразумения. Но на този принцип са си работили от 2007 г. насам. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Те 2007 г. са били малки сумите. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Искам да кажа, че всяка година на този принцип 

действат и по този начин извън 44 милиона лева те са предложили 

погасителни схеми и твърдят, че така предложени не би се създало 

напрежение от съответните държави. Гаранции никой не може да даде. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние тук взимаме решение на база на липса на 

управител. Комуникацията ни е между дирекции и Надзорен съвет.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: В този момент е точно така. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Кой носи отговорността за верността на тези 

договорки и т.н.? Тя дирекцията сама дава политика в тази посока, чия воля 

изразява дирекцията, когато комуникира … 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тя е компетентен орган по онзи регламент. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Дирекцията? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, тя, Таня Кирилова е член на одитиращия борд. 

Упълномощена е да води такива разговори. 
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ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Таня Кирилова е представител на 

институцията. Институцията трябва да и даде мандат на Таня Кирилова да 

изразява становището. Тя не би трябвало да изразява лично мнение. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ти си прав. Аз ти отговарям едно към едно на 

въпроса как стоят нещата. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Помня, че един път се е случило да получи 

мандат. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз искам да ти кажа, че в Министерството на 

здравеопазването финансовата дирекция е последна в бизнес процеса. 

Всички заявяват плащания и тя да бъде така любезна да плати. До този 

момент водеща е медицинската дирекция или лекарствената. Те определят 

числата, другите да бъдат така любезни да платят. За съжаление не само 

тук е такава практиката, която е изградена. Но както си говорихме въпрос 

на начин на мислене и на разбиране на нещата. Ние това можем да го 

променим лесно от гледна точка на организация на работата и възлагане на 

задачи на управителя или на подуправителя съответно. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Защото стъпваме на несигурна основа. Тези 

очаквания, става въпрос за милиони, които с лека ръка се дължат на 

добрата воля на дирекцията Х и лицето от дирекцията в контакт с 

персоната от ответната страна. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз подкрепям г-н Василев. Не е сериозно. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: С това съм абсолютно съгласна. Аз в никакъв 

случай не твърдя обратното. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Аз смятам, че трябва да имаме писмени 

споразумения. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тук някой да е взел решение какви да са, а не 

директорът на дирекцията да преценява. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: За мен при всички положения при подписването 

на тези споразумения и водене на разговори за тази и следващата година 

трябва да участва и Надзорният съвет. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Аз имам протоколи, които са подписани, но 

честно казано, аз не го виждам точно като форма на споразумение. Едните 

са казали, че очакват плащания в такъв размер, а ние сме казали, че можем 

да платим еди колко си. Няма съгласие на двете страни, че Германците са 

се съгласили. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Едностранно уведомление. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Нещо такова се е получило. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Според мен, без да съм специалист, но ако 

възникнат някакви съдебни спорове наистина тези споразумения биха 

паднали. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Поне това, което аз видях от протоколите там 

няма, че страните се съгласяват. Едните са казали едно, ние сме казали 

друго. Толкова. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Да се върнем към проекторешението. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Трябва да отговорим на министъра, първо. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е едната страна на нещата. Въпросът е какво 

решение ще вземем да отговорим на д-р Дариткова и на финансовия 

министър. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: За НРД. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. Във въпроса на финансовия министър се 

съдържа въпросът за НРД. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние ще поемем страхотна отговорност да 

бламираме договорените НРД. 
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БОЯН БОЙЧЕВ: Но има го и обратното. Ако ние се съгласим за 

НРД в този си вариант, в годината, ако възникнат допълнителни искания… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние не можем да ги удовлетворим. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Именно. Така че трябва да вземем балансирано 

решение, отчитайки всички неща.  

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Ще положим всички усилия да постигнем 

споразумение с касите, на които дължим пари за разсрочване, защото 

нямаме друг вариант, това е, ако преценим, че ще подписваме НРД. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз тук бих предложил да поставим някакъв срок 

… 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Сроковете са дефинирани по отношение на 

НРД. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Говоря за срокове до кога трябва да стигнем до 

споразумение. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: За това има време. Обаче за другите решения 

няма време. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Те са свързани. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Защото, ако те не постигнат договорености 

със съответните държави, а НРД е факт… 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: То какво се съгласяваме тогава? 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Тази разлика можем ли да я поемем през 

резерва? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Само от преизпълнението, евентуално. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: От преизпълнение евентуално на приходите, което 

е неясно и аз не очаквам… А и да го има то ще бъде в съвсем различни 

параметри, които са били миналата година. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: А тази година държавата нямаше ли да 

плаща.. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние сме го калкулирали в приходите по проекто 

бюджета. Те са около 30 милиона… 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Малко § 22 се получи, защото ние намалихме 

резерва, а от друга страна излязоха неясни размери на бъдещи плащания. 

Ако имахме по-голям резерв може би можехме да маневрираме. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: То какъвто и да е размера знаеш, че винаги в 

рамковия договор априори са се договаряли… Мен честно казано ме 

притеснява най-много, ако тук можем да се споразумеем, да говорим 

следваща година, тази година, дори тук не бих казала, че е рисково спрямо 

това, което се задава в лекарствата, защото там много задълбочено съм 

навлязла в материята и виждам какво се случва. И най-вече там, ако тук 

можем да проведем разговори с обозрим брой контрагенти, там 

предписването става от цялата система на лекарите в страната. Всички 

знаем добре. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Те най-много би трябвало да се интересуват 

да не предписват лекарства. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Напротив, те са заинтересовани да предписват 

скъпи лекарства. Те не го осъзнават. Аз многократно съм казвала – какво 

правите вие? Нас не ни интересува… 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: А контролни процедури стартирали ли са в 

болничната помощ? 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз бих стартирала още от преди, но сега покрай 

тези неща… Да не се намесвам на работата на оперативното ръководство.  

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Аз съм по-скоро за това да подкрепим НРД с 

ясен ангажимент да влизаме в разговори с касите, на които дължим и 

поемане на ангажимент от наша страна да постигнем някакви приемливи 

параметри. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В срок до края на месец април. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Април не знам дали ще успеем, защото това 

са 13 каси.  

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Нещо се каза, че от май започвали 

разговорите? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, по принцип там цикълът е такъв. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Там няма да успеем да почнем. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз мисля, че не трябва да разчитаме на 100% само 

на дирекцията, да ползваме и други ресурси, включително и местни 

посолства и т.н. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има механизми.  

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: До юни месец ние трябва да имаме сключени 

споразумения. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз мисля, че 15 май е някакъв среден изпълним 

срок. Това са два месеца и половина. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Все пак зависи от тяхната готовност. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Ние декларираме намерение и желание.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: Въпросът е нашето волеизявление да е за тогава. 

БОЯН БОЙЧЕВ: И някой, който да бъде отговорен. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Управителят. Възлагаме на управителя. 

БОЯН БОЙЧЕВ: И се връщам на моето предложение ние да 

намерим механизъм, при който да овладеем ръста на разходите по 

отношение на плащанията по Правилата за координация на системите за 

социална сигурност. Защото за миналата година са 95 милиона. За тази 

година, ако нищо не правим сигурно отново ще бъдат увеличени. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е другият важен въпрос. Защото врата към 

лечението в чужбина е двама консултанта, които казват, че лечението не 

може да бъде оказано в нашата страна. Тук възниква въпросът за кои 

заболявания… 

БОЯН БОЙЧЕВ: Ако се направи анализ и да се види къде са най-

големите разходи, и там да се инвестира. Специално да кажем - в тази 

клинична пътека или тази процедура. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Това не е към нас за съжаление, това е към 

Министерството на здравеопазването. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да се самосезираме за това, че би могло да се.. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Но тук се връщаме кой може да направи този 

анализ. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Единствено касата, отново. Защото те знаят… 

БОЯН БОЙЧЕВ: Имат ли те ресурси и защо до сега не са го 

направили? Отново се връщаме на… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е въпрос на контрол от гледна точка на 

оперативното ръководство. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Те казаха, че имат такъв анализ, даже казаха, 

че някъде… 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Те имат наистина добра основа. Аз го погледнах 

тези дни. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Въпросът е данните да ги имаме. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има добра основа, като събрана информация. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Има редки неща, които се правят в чужбина 

и на хората единственият шанс им е там. Защото има центрове, които 

примерно да кажем меланом, много агресивно раково заболяване, когато 

локализацията е око единственият шанс да оздравее човека е сеанс с 

рутений 106. Слага се един апликатор, след това се слага рутения и той 

убива тумора. При по-големи тумори се прави йод 125. Това не се прави в 

България. Когато хората имат подобен проблем нямат друг шанс. 

Оперативно нищо не се случва. И подобни други такива неща. Примерно да 

кажем операции при деца, които са с ДЦП и се правят корекции. Знаете 

какво става с церебралната парализа. Правят се такива ортопедични 

корекции, които тук все още не се наемат колегите да ги правят. И друг 

проблем имахме, примерно да кажем навремето имаше в България една 

клиника, която правеше протези, ортези и т.н., имаха добро сътрудничество 

с Германия и бяха принесли опит, само че тя се затри във времето. В 

момента вкарват някакви китайски стоки, които продават с европейска 

маркировка, нищо сериозно и това всичко пак отива навън основно. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Идеята е да се види може ли нещо, което 

отива навън да остане тук. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Ако въведем подобна методология и да 

обучим хора. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Добре, но това е една инвестиция, която в един 

момент ще се възстанови. 
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Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Така беше с асистираната роботохирургия, с 

РЕТ/СТ. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Но да се хване къде е най-големият обем и да се 

прецени дали може или не може. Защото е ясно, че от чисто икономическа 

гледна точка от броя заболявания и от цената може да се каже – да, искаме 

да направим нещо в България и не - ще ползваме, ще го аутсорстваме, 

защото така е по-изгодно. Но някой трябва да представи информацията. 

Предлагам това нещо да го запишем като решение и да го възложим. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: На кого да го възложим? 

БОЯН БОЙЧЕВ: На управителя. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да извърши анализ и да направи съответни 

предложения по кои заболявания, диагнози и за какъв брой лица е 

извършено лечението. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Пак трябва да сложим някакъв период, за какъв 

период? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Според мен от 2015 г. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Значи от 1 януари 2015 г. И до кога трябва да бъде 

готов въпросният анализ? 15 март? Данните ги има. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: До 15 март тази година ще бъде решен 

въпроса с управителя и подуправителя? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: То подуправителят.. Има документи от проф. 

Плочев за подуправител. Това ще го гледаме като втора точка. 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: До края на март месец, за да е все пак качествен 

анализ. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Данните ги има. То проблемът е друг, дали я има 

тази компетентност тук. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Това поне ще е отправна точка, ако те ги дадат до 

дата, за която се уточним, ще включим и ресурси от Министерство на 

здравеопазването, ако няма нищо против и д-р Пенков. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ще бъде гледната точка на касата.  

БОЯН БОЙЧЕВ: Те ще дадат справка за разходите по тези... 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Знаете, че обикновено нещата стават 

последните дни. Времето, което е необходимо е едно и също. Зависи кога 

започнеш. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, те наистина няма да посветят повече време. 

Едното е да се предприемат действия до 15 май за организиране и 

иницииране на срещи, на които да се постигнат споразумения за 

приключване на тази година и намерения за следващата. До 15 май. И 

възлага се анализ, който да обхване периода от 1 януари 2015 г. за брой 

лица и заболявания, който да е готов до 15 март, освен останалите 4 точки. 

За да завършим със здравна комисия и след това отговорът до министъра на 

финансите. За здравна комисия предлагам нещо в този дух. Това, за което 

до момента се разбрахме това да напишем. Като поемам ангажимента аз да 

подготвя един проект на писмо до д-р Дариткова, да Ви го изпратя за 

съгласуване в оперативен план, който има забележки да ми ги върне и да го 

пуснем от името на Надзорния съвет. За Министерство на финансите, освен 

тази тема, която очертава параметрите и това, което се разбрахме ще ги 

отразим и до Здравна комисия. Какво се разбираме по отношение на 

рамковия договор? Очертаха се две позиции. Едната е да подкрепим 

рамковия договор с разбирането, че ще постигнем споразумение и 

съгласие. Другото е да изразим резерви по отношение на рамковия договор, 

от което не знам, обаче какъв ефект ще произтече. 

БОЯН БОЙЧЕВ: А чия е втората позиция? 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз просто я поставям като две алтернативи. Ако 

има трета позиция. Но според мен няма трета, защото ние така или иначе… 

Той, рамковият договор от страна на НЗОК трябва да се подпише от не по-

малко от 7 представители. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: 7 от 10. Надзорният съвет плюс управителят 

подписват. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В случая отсъства управителят, така че 7 човека от 

наша страна. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Лично аз съм склонен да подпиша рамковия 

договор с ангажимент от наша страна да приемем план за разсрочване на 

плащанията. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз искам да направя едно бързо изказване. Числата 

за задълженията ни бяха представени днес, т.е. преди 10.30 часа. Осъзнавам 

рисковете за евентуално нарушение на бюджета за тази година, но за 

момента ми е необходимо допълнително време, за да взема решение дали 

бих подкрепил рамковия договор в този вариант или не. Т.е. не казвам, че 

съм против рамковия договор, а ми трябва повече време, за да помисля.  

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Получава се така, че Надзорният съвет влезе в 

една спирала, в която няма нищо като нива. Ако касата надлежно отчиташе 

своите задължения, ако тези правила от 2007 г. бяха актуализирани през 

годините и т.н. нямаше сега… Сега цялата тежест на решението е в нашето 

поле. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Така излиза. За съжаление ние сме заложници на 

поредица от бездействия, които в оперативен план са се случвали. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Точно така. Както и ти спомена, може би това 

е по-малката опасност за бюджета – задълженията към външните 

контрагенти… 
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Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Очаква се до 5% ръст в лекарствата, което 

означава 50 милиона на досегашния разход отгоре, което го нямаме. И от 

новите молекули още 35 – 85 отидоха. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ти казваш, д-р Пенков, за сега действащите без 

новите? 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Без новите. Аз казвам какво по моя лична 

преценка и изчисления очаквам, ако не вземем някакви мерки. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Когато аз съм болен аз разчитам на 

лекарството.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: То всички сме така.  

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Проблемът не е в пациентите, не е в касата, а 

е в този, който предписва. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: И в неговата добронамереност. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Може би трябва да възстановим текста да се 

предписва най-евтиното лекарство и от там нататък разходът на касата ще 

падне, респективно разходите на здравноосигурените лица, на пациентите. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: То най-големият проблем е, че те чрез пациентите 

спекулират, а то не е така. Не би следвало да се отрази върху пациента 

контролът върху разхода. Защото не може да отвориш един флакон, да го 

хвърлиш на половината или нещо друго да го направиш, и да го отчетеш.  

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Да възстановим текста за автоматизираните 

системи. Няма проблем да си вземе лекарството, ако няма такава система, 

от друго лечебно заведение, което разполага с такава. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Имаме само един изход за лекарствата да 

въведем въвеждащи договори и договори за резултат. Това означава, че ако 

уважаемата компания, която предлага новата молекула вътре пише какво 



32 

 

иска да постигне. Ако не го постигне това, което е заложила връща парите 

до ниво, до което се споразумеем. Това е най-евтината конвенционална 

терапия в страната. И всичко това, което ти идва отгоре, екстрата, се връща 

обратно в касата, за да може да покрие други неща. Следващият въпрос е 

това, ако го въведем как следим за резултата. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Като го въведем сега това означава от утре, от 

първи март? 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: От 1 юли, ако въведем подобен тип 

договаряне как следим за резултата? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това ще е за 2019 г. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Аз говоря как следим за резултата. Това 

означава, че трябва да имаш определен тип система, която отчита 

определен тип показатели и сме съгласни с тях и индустрията, и ние, и ги 

признаваме, и след това те връщат средствата. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Лошото е, че този, който е преценяващият, 

лекарят е най-мотивиран… 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Имаш показатели, с които не можеш да 

лъжеш. Преживяемост. Как ще излъжеш? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: С тригодишен ефект или с петгодишен ефект. 

Това е дългосрочно. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Но трябва да се въведе сега. Ефектът е чисто 

психологически и е много възпиращ. Когато аз включа в дадена терапия 

неподходящ пациент и знам, че ще ощетя фирмата по този начин, защото 

съм позволил да се включи неподходящ пациент аз няма да го включа. 

Строго спазване на показанията, при които се включва дадена терапия.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: По отношение на планиране на бюджета на 

касата, ето сега ние например колкото и наблюдение да имам горе-долу 
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параметрите по бюджета, които се очертават на първия етап от 

средносрочната прогноза не се променят съществено до втория етап. Има 

редица напасвания, но това са те. Ако ние от сега още знаем, че имаме Х 

милиона ръст и тръгнем да ги планираме от сега, ако знаем, че следващата 

година примерно на фирмите не можем да им дадем повече от 3% или 50 

млн. лв. повече или 20 и казваме – дайте от сега още да преговаряме, 

защото ние винаги ноември месец бюджетът е такъв, хайде сега да се 

вместите, но те са си направили техните бизнес политики и ние пост 

фактум какво правим? Нищо. Или рамковият договор, ако приемем, че ще 

влиза в сила или каквото и да е от 1 януари, т.е. ние от сега трябва да сме 

наясно следващата година какво правим с болнична помощ. Защото ние 

сега това, което казваме на болниците – параметрите, които сте достигнали 

края на миналата година ние ви ги даваме, само че при по-високи цени с 

по-малък брой болни. Това е. Ние не им даваме повече пари. Ние им даваме 

по-малък брой болни при по-високи цени. Истината е тази.  

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Г-жо Начева, ние какво щяхме да правим, ако 

този разговор и въобще тези материали, които излязоха и това 

несъответствие се беше случило на 3 март, след подписването на рамковия 

договор? Тогава какво щяхме да правим? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Дебатът за новите молекули на парламентарно 

ниво включваше именно тези разговори, които сега ги водим. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз говоря за международните ни задължения. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За мен международните не създават толкова риск, 

колкото лекарствата. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: И аз така си мисля. Но тъй като тук сме 

респектирани от този материал, който сега разглеждаме… 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, в момента.. респектирани, както казваш и 

понеже станаха и редица неща и с ръководството тук, организационно… 

Там поставям дебата. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Питането ми е, ако бяхме подписали рамковия 

договор в сряда и проф. Плочев беше завъртял това колело два дена след 

това? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Същото щеше да си е. Така е, да. Ние в момента 

чисто.. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Тогава отговорът на въпроса искаме ли НРД е 

политически, ако се абстрахираме от числата. Те са такива и ние не можем 

да ги променим в момента. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз до колкото познавам системата смятам, че при 

тези нагласи на общество, разговори и дебати, и т.н., наистина би станал 

голям скандал, ако няма НРД. Това е моето лично виждане. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Защото ние ще застанем на амбразурата с това 

решение, каквото и да е то – без управител, без подуправител… Това, че не 

е създадена вътрешна организация, че Надзорният съвет не е знаел за тези 

задължения са виновни сегашният и предишните управители. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Финансовият министър поставя под въпрос 

подписването на НРД само в светлината на външните ни плащания. От тази 

гледна точка да се концентрираме върху външните ни плащания, а това, че 

другите числа може да се променят, това е малко хипотетично.. Да, има 

преизпълнение януари и февруари повече от това, което сме предвидили, 

но после следват летни месеци, в които спадат разходите. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Аз не знам дали това е отразено в бюджета? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Отразено е. 
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БОЯН БОЙЧЕВ: Аз знам, че е отразено, но казвам да не разчитате 

на летните месеци. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Примерно, ако 157 е средномесечния разход за 

болнична, летните месеци месеца ги виждам на 152 милиона. Сега, 

разходът за болнична помощ януари месец е 144 или 152 за януари. Има 

малък резерв, който не бива да ни успокоява. Освен това в главата си имам 

съвсем друга концепция за контрол, която тук единствено събитията ме 

възпряха и която считам, че също ще доведе до резултати. Затова разчитам 

и на подуправителя, защото все пак тя е човек, който контролът и е силната 

страна бидейки в районната каса. Поне аз така си мисля. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Какво е твоето предложение да отговорим на 

финансовия министър? Плащанията за чужбина няма да повлияят или… Аз 

не изразявам позиция. Аз питам. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Поне аз лично заставам зад подписването с 

ясен ангажимент да положим усилия да сключим споразумения за 

разсрочване на външните плащания. 

БОЯН БОЙЧЕВ: По-скоро да управляваме задълженията си 

активно. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Това е идеята. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В рамките на Закона за бюджета за 2018 г. Тук си 

говорим да допишем, че като възлагаме на управителя за срещите да 

запишем, че за 2018 г. правим преговорите и разговорите в рамките на 

бюджета за 2018 г. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: Защото той може да каже, че не може да 

смъкне разходите под 140. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Това ще му е мандат от Надзорния съвет. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Мандатът му ще е в рамките на средствата 

заложени по бюджета на НЗОК за 2018 г. Не, че и аз няма да участвам в 

разговорите. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Кажи за подуправителя? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Още не сме стигнали до втора точка. Тя е тук.  

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Последно тези вътрешни правила ще ги 

сменяме ли? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, до 15 март. Има го в проекта на решение, 

което ви раздадох. Ние коментирахме допълнително. Възлага на 

управителя на НЗОК да отрази в годишния отчет до 31.12.2017 г. 

Начисленията да се извършат в срок до 27.01.2018 г. Възлага на управителя 

за бюджет и счетоводство, това го имате. Четвърта точка – възлага на 

управителя, също я имате. Пета точка – възлага на управителя да извърши 

анализ по кои заболявания и диагнози, и за какъв брой пациенти е давано 

разрешение от НЗОК за лечение в чужбина от 1 януари 2015 г. Анализът да 

бъде готов до 15 март 2018 г. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Анализ и препоръки. Не само анализ.  

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Предложения. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. За периода от 1 януари 2015 г. до 31 януари 

2018 г. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Нека да се включи и спешната помощ, да се видят 

тенденциите. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Това не е управляем процес. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Все пак, може да излезе, че има счупен крак… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За лечение в чужбина в това число планово и по 

повод на спешни състояния. 
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ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тя каза, че няма информация за това. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те някои от тях, аз съм виждала искове, гледах ги 

тези дни, някои от тях заявяват по елементи на разхода – толкова ампули 

това, превръзка, даже не можеш наистина да се ориентираш, като разходи 

за консуматив за лечението на човека, а не самото заболяване. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние в това решение не трябва ли да размахаме 

пръст и да поискаме отговорност? Хубаво, ще се коригират, даваме срок за 

корекции, но няма ли виновници за този процес? Надзорът така ги приема 

безропотно… 

БОЯН БОЙЧЕВ: Предложения за наказание? 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Не знам дали за наказание… 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Ако питаш мен това не е за наказание, тук 

има за уволнение. С вътрешни правила отменихме Закона. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Много безкритично ги приемаме, все едно не 

се е случило нищо. Просто даваме напътствие да се коригират верните 

числа и толкова. Анализи те първа, ретроспекции… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да подготвят проект на споразумение с чуждите 

здравноосигурителни фондове… Да ги предложи на Надзорния съвет с цел 

организиране на конкретни срещи.  

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Идеята е до 15 май да са самите 

споразумения. Трябва да дадем някакъв друг срок. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Споразуменията са с различни държави. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Съгласувани с .. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Чуждестранни трябва да бъде. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние до 15 май чакаме проектите? 

БОЯН БОЙЧЕВ: И съгласуваме. 
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ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Ние искаме някаква междинна дата, на която 

той да ни представи проектите, неговата визия, за да му дадем мандат. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: До 73 милиона, както иска да си ги 

разпределя. 

БОЯН БОЙЧЕВ: Срокът. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Предполагам, че споразуменията ще са 

еднотипни и само трябва да влезем в конкретика в цифрите. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Трябва да влезем в споразумителния процес и 

да преценяваме за тази страна толкова… 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Става въпрос дали всичките страни ще искат 

примерно 20% отбив или … 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Различно ще бъде, според мен. Съвсем различно. 

То и тук схемата, която е заложена е различна спрямо спецификата на 

претенциите на всяка държава. Някои са склонни на малко, други на много. 

ГАЛЯ ДИМИТРОВА: Тук ли ще е сумата 73 милиона? 

БОЯН БОЙЧЕВ: Там е записано Закона за бюджета. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Няма нужда. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: По съответния параграф. 

РОСИЦА ВЕЛКОВА: За проекта на споразумения срокът може ли 

да бъде 15 март? Защото те горе-долу имат някаква идея какви суми да 

предложат, защото за преговори им остава само месец и половина, а един 

месец да разпределят… 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За мен тази табличка, която гледаме това ще им 

бъде предложено като проект. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Все пак да го видим на следващото заседание. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Да бъде оформено като решение, с което да им 

дадем мандат да преговарят. Т.е. на следващото заседание да ни дадат 

предложението си … Да кажем до 10 март да е това. 

АНДРЕЙ ДАМЯНОВ: Има цял юридически отдел и някой нещо ще 

направи. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Който е съгласен с предложения проект на 

решение, моля да гласува. Приема се. Благодаря Ви. 

По точка 1 от дневния ред се взе следното решение: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Възлага на управителя на НЗОК да отрази в годишния финансов отчет на 

НЗОК за 2017 г., всички задължения/вземания към/от чужди здравни 

институции към 31.12.2017 година.  

2. Начисленията по т. 1 да се извършат в срок до 27.02.2018 година, 

съгласно т. 22 от Указание ДДС № 07/22.12.2017 г. на Министъра на 

финансите. 

3. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на Дирекция „Бюджет и 

финансови параметри“ да предостави в срок до 26.02.2018 г. на дирекция 

„Счетоводство и човешки ресурси“ информация за 

задълженията/вземанията към/от чужди здравни институции на НЗОК към 

31.12.2017 г. по постъпили/заявени искове, в т.ч. информация за 

просрочените от тях.  

4. Възлага на управителя на НЗОК до 15.03.2018 г. да извърши 

актуализация на вътрешно-административните актове на НЗОК по 

Системата за финансово управление и контрол и Счетоводната политика на 

НЗОК, в частта на задълженията/вземанията към/от чужди здравни 
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институции съгласно чл. 36 и чл. 63 от Регламент (ЕИО) № 1408/71, чл. 35 

и чл. 41 от Регламент (ЕО) № 883/2004. 

5. Възлага на управителя на НЗОК да извърши анализ по кои заболявания, 

диагнози и за какъв брой пациенти е давано разрешение от НЗОК за 

лечение в чужбина от 1 януари 2015 г. до 31 януари 2018 г. Анализът да 

бъде готов до 15 март 2018 г., като следва да съдържа и препоръки. 

6. Възлага на управителя на НЗОК да предприеме действия да изготви 

проекти на  споразумения с чуждите здравноосигурителни фондове, като 

същите следва да са съобразени със заложените средства по съответния 

параграф в Закона за бюджета на НЗОК за 2018 г. Проектите на 

споразумения следва да бъдат представени за одобрение от Надзорния 

съвет на НЗОК в срок до 10 март 2018 г. Одобрените споразумения следва 

да бъдат сключени в срок до 15 май 2018 г. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, 

Теодор Василев, Боян Бойчев, Оля Василева, Андрей Дамянов 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Втора точка. Има подписан от управителя проект 

на трудов договор, който не е подписан от д-р Пенкова все още, за 

назначаването и за подуправител на касата. Тези, които не я познават, ще я 

поканим, но така или иначе идеята е да е човек от системата. Имаше 2012 

г., за да не сте изненадани, 2012 г. около нея имаше истории за конфликт на 

интереси, че е сключила договор с лечебно заведение, където работи 

нейния баща, който в момента е на 80 години човекът. Тогава той не е бил 

изпълнител на медицинска помощ, но е бил управител на въпросното 

лечебно заведение. Това нещо от 2012 г. е приключило. Това считаме, че е 

нещо, което не би създало проблем сега. Вярно е, че РЗОК – Шумен е малка 

каса, но директорите на други големи каси са нови хора. Нямаме голяма 
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каса, от която да изберем човек в тази ситуация без да има сътресение в 

системата и да бъде предложен. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Защо толкова време софийската каса стои без 

директор? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Д-р Пенкова от 2003 г. е директор на шуменската 

каса без прекъсване. Може би единствената без смолянската каса. Да 

поканим, ако искате д-р Пенкова. 

В залата влиза д-р Йорданка Пенкова. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добър ден, заповядай. 

Това е д-р Пенкова. Ще оставя на нея да се представи накратко пред 

Вас. Казах само, че си директор на РЗОК – Шумен от 2003 г. Почти от 

самото създаване на касата. Членовете на Надзорния съвет ги познаваш, да 

не ти ги представям. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: От Шумен съм. Специалността ми е 

психиатър. От 2003 г. предизвикателство беше за мен да започна в 

системата, защото бях от другата страна. Познавам работата на районните 

каси, знам колко е трудно. Тук е още по-трудно, с промените в 

нормативната база, с непрекъснатото очакване от страна на пациентите. В 

същото време трябва да удовлетворим исканията на договорните 

партньори. За мен беше изненада и трябваше в много спешен порядък за 24 

часа да взема решение. Благодаря за доверието. Надявам се, че всички ще 

си помагаме взаимно с отговорностите и с компетенциите, които всеки от 

Вас и от мен има. И другото, което искам да се представя и да кажа, че съм 

безкрайно отговорен и принципен човек. Това съм го доказала в годините и 

не можех да си търся поводи и причини да не приема доверието, което ми 

се гласува, защото съм морално задължена на тази институция и смятам, че 

взаимно трябва да сме си от помощ. Защото сега осъзнавам и го виждам по 
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районните каси, че има много спешни неща в оперативен порядък, които 

трябва да се свършат, за да работи системата. Единствено и само заради 

тази лоялност и коректност приех това предизвикателство. Ако вие имате 

въпроси към мен? Можете да ми имате пълно доверие, защото съм много 

открит човек. Аз мога да се справя, да съм спокойна, да мисля, да 

разсъждавам, но не съм си подготвила експозе да кажа колко велики неща 

могат да се случат. За мен най-важното е това, което е в дългосрочен план 

за институцията до края на годината и до следващите три месеца – НРД, 

бюджет и т.н. Най-важното за мен е да има доверие, спокойствие от двете 

страни. Най-вече заради пациентите, защото всичко това, което става по 

някакъв начин се отразява на тяхната сигурност и тяхната безпомощност, 

не искам да остават с това впечатление, че няма кой да се грижи за тях.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: Благодаря ти. Аз да кажа, че се познаваме, през 

целия този период винаги сме разчитали на адекватна, разумна, 

безпристрастна помощ и съдействие за проблеми, които възникват, както 

на местно ниво, така и в нормативна уредба свързана с касата. Това, което 

очакваме от теб са две основни предизвикателства. Едното е спазване 

параметрите на бюджета за тази година, без преразход в едно или друго 

направление и най-вече ти като лекар, и в този контекст, освен успокояване 

на административната обстановка в касата, от каквото имаме нужда в 

момента, и контролната дейност на НЗОК. Затова допълнително ще 

проведем разговори, имаме някои коментари на ниво Надзорен съвет, ще ги 

споделя с теб. Доста задачи имаме по отношение на контрола, тъй като 

последните месеци такъв нямаше по ред причини – подготовка на НРД и 

други оперативни задачи, с които се занимаваше касата. Ние, ако разбира 

се Надзорният съвет възприеме ще направим една среща и с директорите на 

дирекции в хода на тази седмица, за да те представим на тях, за да зададем 

един нормален тон на работа чисто административно.  
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Благодарим ти за сега.  

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Довиждане. Хубав ден. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добре. Благодаря Ви, колеги. Закривам 

заседанието. 

 

 

Заседанието приключи в 11.55 часа 

 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ЖЕНИ НАЧЕВА 

 

 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 

 


